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 Na základě domluvy s MVDr.Širokým jsem se zúčastnila 22.května 2014 semináře Stát a 

ohrana zvířat. Seminář se konal v Senátu parlamentu ČR, byl o něj velký zájem a zúčastnili se 

někteří poslanci, zástupci Státní veterinární správy, zástupce Komory veterinárních lékařů, Nadace 

na ochranu zvířat, provozovatelé útulků  a zástupci celé řady organizací zabývajících se ochranou 

zvířat. Mezi přednášejícími byli i lidé z belgie, Frabcie, Německa a Španělska. 

 Hlavním a nosným tématem semináře byla otázka množíren a následného vývozu psů a 

koček ze států bývalého socialistického bloku do západoevropských zemí s tím, že je třeba udělat 

legislativní opatření jak v rámci jednotlivých států, tak v rámci možností v legislativě EU. Mezi 

uvedená opatření by např. Mohlo patřit povinné čipování všech psů v jednotlivých státech, 

zpřísnění předpisů v případě cestování se zvířaty a z hlediska České republiky odpovídající 

pravomoce Státní veterinární správy. 

            Z hlediska ČR bylo velmi nepříjemné poslouchat informace od zahraničních účastníků o 

počtech od nás údajně vyvážených štěňat ( desetiticíce) a sledovat v ČR natočené materiály. Velmi 

kladně byla přijata informace o povinném identifikačním označování psů s PP a o pravidlech 

platících v rámci ČMKU pro export psů nebo přesněji pro vysvaování exportních PP. Naopak bylo 

skoro nemožné vysvětlit účastníkům, že pokud někdo hodvoří o čistokrevném psovi, měl by hovořit 

o psovi s PP.  

             Seminář je možné označit za velmi zajímavý a určitě je dobře, pokud se o této problematice 

hovoří. Otázkou je, do jaké míry jsou ochotny parlamenty EU i jednotlivých států přijímat zákony, 

jejichž výsledkem může být značná finanční zátěž pro stát a otížná kontrolovatelnost. 

              

                                                      Vladimíra Tichá 

 

 

 

 

  


